
31 200 XIV Vaststelling van de begrotingsstaten van het
Ministerie van Landbouw, Natuur en
Voedselkwaliteit (XIV) voor het jaar 2008

Nr. 225 BRIEF VAN DE MINISTER VAN LANDBOUW, NATUUR EN
VOEDSELKWALITEIT

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 16 juni 2008

Naar aanleiding van uw verzoek (08-LNV-B-59) ontvangt u hierbij een
overzicht met de stand van zaken van de door uw Kamer aangeleverde
openstaande moties en toezeggingen vanaf de begrotingsbehandeling
van het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit voor het
jaar 2008. Allereerst zal ik ingaan op de moties en daarna op de toezeg-
gingen.

MOTIES

Debat over het burgerinitiatief «Stop fout vlees» 13 december
2007

Motie Koşer Kaya c.s., 31 060, nr. 24

Verzoekt de regering om nu al maatregelen te nemen ter bestrijding van
handel in soja uit net ontboste gebieden waarvoor waardevolle natuurge-
bieden zijn vernietigd en/of waarbij slavernij is gebruikt.

Afgedaan met brief IZ. 2008/890 van 6 juni 2008.

Motie Van Velzen (SP), 31 060, nr. 13

Verzoekt de regering te onderzoeken op welke wijze regionale, grond-
gebonden veehouderij in Nederland gestimuleerd kan worden.

Afgedaan met Kamerbrieven 28 973, nr. 18 van 16 januari 2008 en 28 973,
nr. 28 van 21 mei 2008.

Motie Waalkens (PvdA) c.s., 31 060, nr. 22

Verwacht van de regering bij de beleidsveranderingen voor de
veehouderijsector een duurzaamheidstoets uit te voeren volgens onder
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andere de doelstellingen van het burgerinitiatief en de Kamer hierover te
informeren.

Stand van zaken: Zie Kamerbrief 31 060, nr. 25 van 23 april 2008.

VAO Evaluatie Meststoffenwet 20 december 2007

Motie Waalkens (PvdA) c.s., 28 385, nr. 102

Verzoekt de regering de werkingscoëfficiënt en de gebruiksnormen voor
bedrijven die weiden en opstallen zodanig te middelen dat er niet meer
milieuruimte wordt gebruikt, maar dat de discriminatoire werking er uit
wordt gehaald om daarmee de weidende bedrijven een betere uitgangs-
positie te geven.

Stand van zaken: Deze motie zal worden uitgevoerd bij de herziening van
de regeling in oktober. Deze regeling gaat in per 2009.

Motie Snijder-Hazelhof (VVD) en Koopmans (CDA), 28 385, nr. 98

Verzoekt de regering voor kalkrestproducten van de Nederlandse suiker-
industrie een vergelijkbare uitzonderingspositie te blijven verschaffen
zoals dit nu al is geregeld voor compost.

Afgedaan met Kamerbrief 28 385, nr. 105 van 1 februari 2008.

Motie v.d. Vlies (SGP) c.s., 28 385, nr. 99

Verzoekt de regering om toestemming te geven voor en ondersteuning te
bieden aan enkele grootschalige pilots waarbij mineralenconcentraat uit
(on)vergiste mest aangewend mag worden boven de gebruiksnormen
voor dierlijke mest.

Stand van zaken: De reactie op deze motie zal worden meegenomen in de
brief over kunstmestvervangers die een dezer dagen verstuurd wordt met
het oog op het AO Landbouw- en Visserijraad van 19 juni 2008.

Motie Polderman (SP), 28 385, nr. 100

Verzoekt de regering in overleg met betrokken boerenorganisaties onthef-
fing te verlenen voor experimenten met verschillende gesloten kringloop-
systemen en, indien deze succesvol zijn, te komen tot een geborgd certifi-
ceringsysteem voor deze manier van bedrijfsvoering.

Stand van zaken: De reactie op deze motie zal worden meegenomen in de
brief over Duurzame veehouderij met het oog op het AO van 26 juni 2008.

Vervolg notaoverleg Nota Dierenwelzijn en Nationale Agenda
Diergezondheid 4 februari 2008

Motie Thieme en Ouwehand (beiden PvdD), 28 286, nr. 172

Verzoekt de regering binnen twee maanden over te gaan tot ratificering
van de Europese overeenkomst ter bescherming van kleine huisdieren
(ETS-125, 1987).

Stand van zaken: Ratificatie kan pas plaatsvinden als het verdrag ook kan
worden uitgevoerd. Het verdrag bevat voorschriften over de handel en het
fokken van kleine huisdieren, die Nederland op dit moment niet kan
uitvoeren. Dat kan nu alleen ten aanzien van honden en katten, waarvoor
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het Honden- en kattenbesluit regels stelt. Voor andere huisdieren geldt
thans geen wettelijke voorziening.
In dit verband wijs ik erop dat mijn beleid ten aanzien van kleine huis-
dieren zich richt op de eigen verantwoordelijkheid van de sector. Via vrij-
willige certificatiestelsels kunnen de betrokkenen invulling geven aan die
eigen verantwoordelijkheid. Parallel daaraan wordt aan overheidszijde
gewerkt aan een AMvB met doelvoorschriften, dat het huidige Honden- en
kattenbesluit gaat vervangen. In deze AMvB zullen tevens voorschriften
worden opgenomen die de uitvoering van het verdrag mogelijk maken.
Het certificeringstraject gecombineerd met het opstellen van deze AMvB,
de te volgen procedure voor de inwerkingtreding van de AMvB vergen
echter aanzienlijk meer tijd dan twee maanden. Beoogd wordt dat deze
AMvB uiterlijk in de loop van 2009 in werking treedt. Dit tijdspad is mede
afhankelijk van het tempo waarin de sector het systeem van vrijwillige
certificering voltooit. Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van 3 april 2008.

Motie Ouwehand en Thieme (beiden PvdD), 28 286, nr. 192

Verzoekt de regering om binnen een halfjaar met een plan van aanpak te
komen om de malafide hondenhandel tegen te gaan.

Stand van zaken: De AID ontwikkelt een plan van aanpak om de malafide
hondenhandel tegen te gaan en betrekt daarbij de LID. In 2008 wordt een
onderzoek uitgevoerd naar hondenhandel via internet en andere kanalen.
Het uiteindelijk doel is het verhogen van naleving van wetgeving. Een
verhoogde pakkans kan hierbij helpen. Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van
3 april 2008.

Motie Waalkens (PvdA) en Cramer (CU), 28 286, nr. 197

Verzoekt de regering de doorontwikkeling van deze alternatieven te facili-
teren, hoge prioriteit te geven en de Kamer een overzicht te geven van de
stappen die de regering gaat zetten.

Stand van zaken: In de nota dierenwelzijn heb ik de ambitie uitgesproken
te streven naar integraal duurzame en diervriendelijke stallen. In de
ontwikkeling van dergelijke systemen zie ik een duidelijke rol voor de
overheid. Ik heb voor de komende jaren hiervoor financiële middelen
vrijgemaakt.
Voor de legpluimveehouderij zijn nieuwe integraal duurzame huisves-
tingssystemen ontwikkeld voor de productie van tafeleieren (Ronddeel en
Plantage). Deze systemen worden momenteel op de eerste praktijk-
bedrijven gebouwd.
De productie van eieren ten behoeve van de voedingsmiddelen industrie
vereist garanties ten aanzien van voedselveiligheid. Om aan deze eis te
blijven voldoen, zal ook voor dit deel van de sector de ontwikkeling van
alternatieven worden gestimuleerd. Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van
3 april 2008.

Motie Van Velzen (SP), 28 286, nr. 198

Verzoekt de regering het toezicht op juiste toepassing van de elektrische
bedwelmingsmethode te verscherpen.

Stand van zaken: De VWA heeft de afgelopen periode een audit uitge-
voerd naar het elektrisch bedwelmen. De resultaten zullen worden
gebruikt om het toezicht verder te optimaliseren. Voor een goede naleving
is het tevens van belang per diersoort (leghen, vleeskuiken, eend) parame-
ters vast te stellen die, naast een afdoende bedwelming, tevens geen
nadelige invloed hebben op de vleeskwaliteit. De Animal Science Groep
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(ASG) is in 2007 gestart met het onderzoek naar de juiste parameters.
Naar verwachting wordt dit onderzoek in de loop van 2009 afgerond. Op
basis van de resultaten van dit onderzoek zal ik bezien in hoeverre er
aanleiding is het toezicht op de juiste toepassing van de elektrische
bedwelmingsmethode te verscherpen. Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van
3 april 2008.

Motie Van Velzen (SP), 28 286, nr. 108

Verzoekt de regering de import van producten van vossen- en chinchilla-
bont in Nederland te verbieden.
En verzoekt de regering tevens in Europa het debat over vossen en
chinchilla’s te intensiveren met als eerste doel een Europees verbod op
het fokken van vossen en chinchilla’s voor bont.

Stand van zaken: Ik ben bereid regelgeving in voorbereiding te nemen
strekkende tot een verbod op de import van vossen- en chinchillabont. De
inwerkingtreding van die regels is echter afhankelijk van de uitkomst van
de notificatieverplichting bij de EU en de reacties op de notificatie bij de
WTO. Ik wil erop wijzen dat een dergelijke handelsbelemmering zowel
haaks staat op het beleid van de Europese Commissie als de WTO.
In Nederland gold een overgangstermijn tot 1 april 2008 voor de productie
van vossen- en chinchillabont. Vanaf 1 april 2008 is een houderijverbod op
voor productie gehouden vossen en chinchilla’s van kracht. Ik zal mij voor
een dergelijk verbod op EU-niveau inzetten, waarbij ik de kanttekening wil
plaatsen dat Europese haalbaarheid moeilijk is. Zie Kamerbrief 28 286, nr.
209 van 3 april 2008.

Motie Van Velzen (SP), 28 286, nr. 109

Verzoekt de regering te onderzoeken welke diersoorten in Nederland
gehouden worden voor dierlijke producten en voor deze soorten onder-
zoek te doen naar welzijnsaspecten.
Verzoekt de regering tevens regelgeving op te stellen om er zorg voor te
dragen dat het welzijn van de dieren in deze sectoren ook gegarandeerd
is.

Stand van zaken: De reeds gestarte quickscan van het welzijn in de kleine
dierlijke sectoren (geiten, schapen, kalkoenen, konijnen) zal ik aanvullen
met een analyse van mogelijke welzijnsproblemen bij struisvogels en
herten. Deze quickscan wordt in 2008 opgeleverd.
Aansluitend zal nog in 2008 een aparte welzijnsanalyse worden gestart,
waarin alle overige kleine voor productie gehouden dierlijke sectoren
worden meegenomen.
Het opstellen van regelgeving is afhankelijk van de uitkomsten van het
gevraagde onderzoek. Ik zal u te zijner tijd informeren over de resultaten
van dat onderzoek. Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van 3 april 2008.

Motie Ormel (CDA) en Waalkens (PvdA), 28 286, nr. 110

Verzoekt de regering een centrale, transparante en onafhankelijke regi-
stratie van het gebruik van receptplichtige diergeneesmiddelen bij
landbouwhuisdieren te bevorderen.

Stand van zaken: Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van 3 april 2008.

Motie Ormel (CDA), 28 286, nr. 111

Verzoekt de regering de mogelijkheden te onderzoeken om te komen tot
een privaatrechtelijke Orde voor dierenartsen.
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Stand van zaken: Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van 3 april 2008. De
KNMvD voert op dit moment met haar leden en haar omgeving discussie
over haar positie en betrekt hierin ook het aspect van de orde. Over de
uitkomst zal ik de Kamer nader informeren.

Motie Ormel, 28 286, nr. 112

Verzoekt de regering passende maatregelen te nemen om criminele acties
door dierenactivisten te voorkomen.
Verzoekt de regering tevens bij te dragen aan goede voorlichting over het
maatschappelijk en wetenschappelijk belang van dierexperimenteel
onderzoek.

Stand van zaken: In behandeling bij het ministerie van Justitie.

Motie Snijder-Hazelhoff, 28 286, nr. 115

Verzoekt de regering dierenspeciaalzaken, import- en groothandel van
overige diersoorten te betrekken bij het overleg ter voorbereiding van een
privaat certificatiestelsel.

Stand van zaken: Er heeft overleg plaatsgevonden met een vertegenwoor-
diging van de branches. Afgesproken is dat de ontwikkeling van een
privaat certificatieschema voor deze branches parallel aan en in nauwe
samenwerking met de ontwikkeling van het certificatieschema voor de
honden- en kattenbranche vormgegeven wordt. Zie Kamerbrief 28 286,
nr. 209 van 3 april 2008.

Motie Waalkens (PvdA) en Cramer (CU),28 286, nr. 117

Verzoekt de regering dit kader voor december 2008 te ontwikkelen en aan
de Kamer voor te leggen.
Verzoekt de regering tevens de Kamer te informeren over de toepassing
van dit afwegingskader op toekomstige besluiten die raken aan dieren-
welzijn.

Stand van zaken: De mogelijkheid van etische toetsing of advisering
vanuit etische optiek bij maatschappelijke vraagstukken op het gebied van
dierenwelzijn zal ik dit jaar laten onderzoeken. Te zijner tijd zal ik u hier-
over informeren. Zie Kamerbrief 28 286, nr. 209 van 3 april 2008.

Motie Graus (PVV) en Ormel (CDA), 28 286, nr. 120

Verzoekt de regering opleiding mogelijk te maken tot paraveterinair
dierenambulancepersoneel.

Stand van zaken: Professionalisering van ambulancepersoneel is van
groot belang. Omdat we met vrijwilligers te maken hebben, is het echter
zaak het draagvlak hiervoor goed in het oog te houden. Ik sta hierbij een
stapsgewijze aanpak voor. Als eerste stap wordt momenteel gewerkt aan
het op poten zetten van een basiscursus. Momenteel loopt hiervoor een
offertetraject.

Motie Thieme (PvdD), 28 286, nr. 149

Verzoekt de regering over te gaan tot verplicht cameratoezicht op
veemarkten en de Kamer hierover te informeren.

Afgehandeld met brief DL. 2008/1261 van 9 juni 2008.
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Motie Ormel (CDA) c.s., 28 286, nr. 170

Verzoekt de regering het voornemen om per 2009 rubberen matten
verplicht te stellen in stallen waar vleeskalveren anders dan op stro
gehuisvest worden, op te schorten.

Verzoekt de regering grootschalig praktijkonderzoek te faciliteren waarin
alternatieve vloertypen vergeleken worden op de effecten op loop- en
ligcomfort, infectiedruk en stalklimaat, dit onderzoek te koppelen aan de
welzijnsmonitor voor vleeskalveren en op basis van de resultaten een
besluit te nemen over verplichte toepassing van rubberen matten of
andere vloertypen.

Stand van zaken: Ik zal mijn ambitie uit de nota Dierenwelzijn op dit punt
bijstellen op basis van deze motie. Het opzetten en uitvoeren van het
onderzoek zal ongeveer twee jaar in beslag nemen. Dat betekent dat de
resultaten begin 2010 bekend zijn en medio 2010 in regelgeving bepaalde
vloertypen voorgeschreven kunnen worden. Het onderzoek wordt
momenteel uitgezet.

Motie Cramer (CU) en Waalkens (PvdA), 28 286, nr. 122

Verzoekt de regering om een voortzetting van de monitoring in en rond
kassen waar nu en in het verleden Lucky bamboo heeft gestaan en zo
spoedig mogelijk onderzoek te laten uitvoeren naar de aanwezigheid van
tijgermuggen rond de invoerroute en de Kamer hierover te informeren.
Verzoekt de regering tevens importeurs van Lucky bamboo te verplichten
deze planten na aankomst in quarantaine te plaatsen tot duidelijk is dat
zich geen tijgermuggen dan wel hun eieren en larven meer op de planten
bevinden en de Plantenkundige Dienst hierop toe te laten zien.

Afgehandeld met Kamerbrief 28 286, nr. 208 van 27 maart 2008.

Motie Ormel (CDA) en Snijder-Hazelhof (VVD), 28 286, nr. 113

Verzoekt de regering in overleg met het KWPN te bevorderen dat de
toekomst van het Gelderse paard veilig wordt gesteld.

Stand van zaken: Ondertussen heeft overleg plaatsgevonden met het
KWPN. Afgesproken is dat het KWPN komt met een nota over de positie
van het Gelderse paard. Daarna zal ik me verder beraden. Zie Kamer-
brief 28 286, nr. 209 van 3 april 2008.

Motie Van Velzen (SP), 28 286, nr. 98

Verzoekt de regering een overzicht te geven van:
1. de aantallen veterinaire overtredingen in 2007;
2. de aard van de overtredingen;
3. de hoeveelheid overtredingen die zijn doorgegeven aan het Openbaar

Ministerie;
4. de opgelegde sancties aan vervoerders van levende dieren met betrek-

king tot veterinaire overtredingen.

Afgedaan met Kamerbrief 28 286, nr. 214 van 7 mei 2008.

Nota-overleg Biologische landbouw 3 maart 2008

Motie Jacobi (PvdA) en Atsma (CDA), 29 842, nr. 32

Verzoekt de regering met de sectoren te onderzoeken welke mogelijk-
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heden er bestaan voor het opzetten, voeden en beheren van een «revol-
ving fund», waardoor de vereiste overgangstermijn van twee jaar over-
brugd kan worden.
Verzoekt de regering de opdracht aan de task force biologische landbouw
zodanig in te richten dat wordt gestreefd naar meerjarige ketenafspraken
en -contracten, waardoor een stevige basis ontstaat voor de ambitie dat
de biologische landbouw 10% van de productie zou moeten omvatten.

Stand van zaken: Op dit moment worden de mogelijkheden verkend of en
op welke wijze invulling gegeven zou kunnen worden aan een revolving
fund-constructie. Naar verwachting ontstaat hierover eind 2008 meer
duidelijkheid.

AO Landbouw- en Visserijraad 6 maart 2008

Motie Koppejan (CDA) en Jacobi (PvdA), 21 501-32, nr. 265

Verzoekt de regering alles in het werk te stellen om ervoor te zorgen dat
de mosselzaadvisserij uitgevoerd kan blijven worden conform de
uitgangspunten zoals vastgelegd in het beleidsbesluit «Ruimte voor een
Zilte Oogst» en de PKB Waddenzee.

Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover separaat worden geïnformeerd
voor het AO Stand van zaken moties en toezeggingen op 3 juli 2008.

Motie Polderman (SP), 21 501-32, nr. 266

Verzoekt de regering zo spoedig mogelijk duidelijkheid te geven over de
verduurzaming van de mosselvisserij, een einddoel te formuleren en een
tijdpad om dat te bereiken.

Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover separaat worden geïnformeerd
voor het AO Stand van zaken moties en toezeggingen op 3 juli 2008.

Motie Graus (PVV), 21 501-32, nr. 267

Verzoekt de regering zich te verbinden aan een inspanningsverplichting
om uiterlijk medio april 2008 voorzieningen te treffen die deze desastreuze
gevolgen voor de mosselvissers ongedaan maken, waardoor de mossel-
sector voor Nederland behouden blijft.

Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover separaat worden geïnformeerd
voor het AO Stand van zaken moties en toezeggingen op 3 juli 2008.

AO Landbouw en Visserijraad 12 maart 2008

Motie Waalkens (PvdA) c.s., 21 501-32, nr. 254

Verzoekt de regering de overgangstermijn voor het koudmerken in het
Ingrepenbesluit van de Gwwd met drie jaar te verlengen tot juli 2011.

Afgedaan met Kamerbrief 21 501-32 nr. 285.

AO Duurzaam inkopen 2 april 2008

Motie Ouwehand (PvdD), 30 196, nr. 30

Verzoekt de regering in de eerstvolgende voortgangsrapportage Duur-
zaam inkopen aan te geven of en, zo ja, op welke wijze dierenwelzijn inte-
graal kan worden opgenomen in de duurzaamheidscriteria.
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Afgedaan met Kamerbrief van de minister van VROM 30 196 nr. 33 van
23 mei 2008.

VAO Hoekstra 3 april 2008

Motie Thieme (PvdD), 26 991, nr. 193

Verzoekt de regering om de uitbesteding van wettelijke controles van
geslachte dieren aan het commerciële bedrijf BV KDS en de huidige werk-
wijze van toezicht op controle alsnog ter goedkeuring voor te leggen aan
de FVO en de Europese Commissie en de Kamer hierover binnen een
halfjaar te informeren.
Stand van zaken: Dit wordt meegenomen in de toegezegde voortgangs-
rapportage VWA in september 2008.

Motie Graus (PVV), 26 992, nr. 180

Verzoekt de regering tot zowel kwalitatieve als kwantitatieve opbouw van
het aantal controles, geïntensiveerde opsporing en vervolging, betere
samenwerking tussen overheid en bedrijfsleven, het inzetten van meer
onaangekondigde controles door meerdere handhavers en controleurs
van AID en VWA bij slachterijen, om het «waarschuwingssysteem» voor te
zijn en de kans op intimidatie en/of bedreiging van deze controleurs en
handhavers te verkleinen.

Stand van zaken: Hierop wordt ingegaan in een brief die verstuurd wordt
voor het AO VWA van 26 juni 2008.

VAO Mosselzaadvisserij 8 april 2008

Motie Snijder-Hazelhoff (VVD) en Koppejan (CDA), 29 675, nr. 39

Verzoekt de regering haar medewerking te verlenen aan een door de
sector uit te voeren onderzoek op basis waarvan kan worden vastgesteld
wat de financiële situatie (nulmeting) thans is.

Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover separaat worden geïnformeerd
voor het AO Stand van zaken moties en toezeggingen op 3 juli 2008.

VAO Staatsbosbeheer 23 april 2008

Motie Graus (PVV), 29 659, nr. 15

Verzoekt de regering erop toe te zien dat Staatsbosbeheer geen
concurrentie- en marktverstorende activiteiten ontplooit.

Stand van zaken: In de Wet verzelfstandiging Staatsbosbeheer is in artikel
3, zesde lid opgenomen dat het uitvoeren van andere werkzaamheden niet
mag leiden tot concurrentievervalsing ten opzichte van private aanbieders
van vergelijkbare diensten. Het onderwerp van deze motie is en blijft dus
al een aandachtspunt in het reguliere toezicht door LNV en de Raad van
Toezicht op Staatsbosbeheer.

Motie Mastwijk (CDA) en Snijder-Hazelhoff (VVD), 29 659, nr. 21

Verzoekt de regering het zogenaamde MAZARS-rapport zodanig in de
bedrijfsvoering van Staatsbosbeheer te implementeren dat de handel in
hout en biomassa door Staatsbosbeheer zich beperkt tot leverantie vanuit
eigen productie, er zorg voor te dragen dat Staatsbosbeheer producten op
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de markt brengt tegen marktconforme prijzen en de organisatiestructuur,
inclusief bv’s, met betrekking tot het voorgaande door te lichten.

Stand van zaken: De Wet verzelfstandiging Staatsbosbeheer geeft de
kaders aan voor Staatsbosbeheer voor het verrichten van economische
activiteiten, zoals de inkoop en verkoop van hout. Deze activiteiten mogen
niet leiden tot concurrentievervalsing en moeten tegen tenminste kosten-
dekkende prijzen worden verricht. Zoals ik u reeds heb aangegeven,
onderneemt Staatsbosbeheer binnen deze kaders (29 659 nr. 11). Boven-
dien zie ik geen aanleiding Staatsbosbeheer te beperken in haar economi-
sche activiteiten, waar het wetsvoorstel Wijziging van de
Mededingingswet ter invoering van regels inzake ondernemingen die deel
uitmaken van een publiekrechtelijke rechtspersoon of die hiermee zijn
verbonden (31 354 nr. 2) dat voor alle overheidsorganisaties, onder voor-
waarden, toestaat. Ik zal wel, om voor eens en altijd dit onderwerp duide-
lijk te borgen, randvoorwaarden afspreken met Staatsbosbeheer voor de
houtmarktactiviteiten.

Motie Jacobi (PvdA) c.s., 29 659, nr. 24

Verzoekt de regering om in de taakstelling van Staatsbosbeheer de
opdracht mee te geven dat Staatsbosbeheer er mede zorg voor dient te
dragen dat recreatie op de Waddeneilanden betaalbaar blijft.

Motie Jacobi (PvdA) c.s., 29 659, nr. 25

Verzoekt de regering de taakopdracht van de commissie-De Jong waar
nodig zodanig aan te passen dat deze commissie ook nagaat of het bij
beoordeling van toekomstige regelgeving gewenst is, deze te onder-
werpen aan een «Waddentoets» zodat kan worden nagegaan of deze
regelgeving voor de Waddeneilanden een onevenredig nadelige uitwer-
king kan hebben.
Verzoekt de regering voorts het oordeel van de commissie-De Jong over
de bruikbaarheid van het instrument Waddentoets aan de Kamer voor te
leggen.

Stand van zaken 24 en 25: Ik vraag de commissie De Jong advies uit te
brengen over de noodzaak en wenselijkheid speciale maatregelen te
nemen om de effecten van het erfpachtbeleid van Staatsbosbeheer op de
maatschappelijke en economische ontwikkelingen op de Waddeneilanden,
te verzachten.
Zoals ik reeds aangaf, zal ik de opdracht aan de commissie De Jong sepa-
raat aan u toesturen.

Motie Graus (PVV), 29 659, nr. 14

Verzoekt de regering Staatsbosbeheer expliciet te wijzen op zijn verant-
woordelijkheid om ruimte te geven aan de zandwinning in het Gasselter-
veld.

Afgedaan: Staatsbosbeheer heeft de opdracht op te komen voor het
belang van de natuur en de grond die aan de organisatie zijn toever-
trouwd. Om dit belang naar behoren te kunnen behartigen maakt Staats-
bosbeheer in voorkomende gevallen gebruik van de bevoegdheid
bezwaar en beroep aan te tekenen tegen een besluit van de overheid.
Staatsbosbeheer doet dit slechts na zorgvuldige afweging. Uw motie heb
ik onder de aandacht gebracht van de Raad van Toezicht van Staatsbosbe-
heer.
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Motie Snijder-Hazelhoff (VVD) c.s. 29 659, nr. 17

Verzoekt de regering er zorg voor te dragen dat Staatsbosbeheer in
overleg treedt met de betrokken gemeenten en met de betrokken burgers
om te komen tot teruggave van de gronden onder genoemde voorzie-
ningen en bebouwing.
Verzoekt de regering de Kamer over de uitkomsten van dit overleg te
informeren.

Stand van zaken: Staatsbosbeheer zal het gesprek met de Wadden-
gemeenten over de verkoop van gronden, die van betekenis zijn voor de
realisering van voorzieningen van openbaar nut, aangaan.
De vervreemding van gronden behoeft op grond van artikel 3, vierde en
vijfde lid van de Wet verzelfstandiging Staatsbosbeheer de voorafgaande
goedkeuring van zowel de minister van LNV als de minister van Financiën.
Gelet op de taakopdracht van Staatsbosbeheer mogen alleen gronden
vervreemd worden waarvan met zekerheid is te zeggen dat ze, nu én in de
verre toekomst, geen natuurdoel dienen. Tevens dient geborgd te zijn dat
het gebruik van de gronden na vervreemding geen strijdigheid oplevert
met de belangen van natuur en landschap.
Overigens zijn in het kader van de decentralisatie-impuls in de jaren 80 en
90 van de vorige eeuw reeds die gronden van Staatsbosbeheer, die geen
natuurdoel dienden, verkocht aan particulieren en stichtingen.

Motie Snijder-Hazelhoff (VVD) c.s., 29 659, nr. 18

Verzoekt de regering te komen met voorstellen tot aanpassing van de
relevante wetgeving die ertoe leidt dat in de toekomst Staatsbosbeheer
zich gedraagt als een beheer uitvoerende organisatie en zich dus richt
naar het beleid van de minister; verzoekt de regering de Kamer een notitie
voor te leggen waarin zij aangeeft op welke wijze zij voorgaand verzoek
gaat invullen en hoe de ministeriële verantwoordelijkheid voor het
optreden van Staatsbosbeheer in de toekomst, rekening houdend met de
Kaderwet zelfstandige bestuursorganen, wordt vormgegeven.

Motie Snijder-Hazelhoff (VVD) c.s., 29 659, nr. 19

Verzoekt de regering begin 2009 te komen met een evaluatie van Staats-
bosbeheer en deze aan de Kamer voor te leggen.

Stand van zaken 18 en 19: De Wet verzelfstandiging Staatsbosbeheer zal ik
in lijn brengen met de Kaderwet ZBO’s. Ik zal in de loop van dit jaar het
traject voor een evaluatie van Staatsbosbeheer starten. Aangezien deze
evaluatie eveneens kan leiden tot een aanpassing van de wetgeving, laat
ik dit traject samenlopen met het Kaderwettraject.

Motie Mastwijk (CDA) c.s., 29 659, nr. 20

Verzoekt de regering deze commissie onder leiding te doen staan van de
minister van LNV, de commissie zodanig samen te stellen dat alle rele-
vante partijen zich voelen vertegenwoordigd, de opdracht aan de
commissie met de Kamer te bespreken en de bevindingen van de
commissie aan de Kamer voor te leggen.

Stand van zaken: Ik heb de Waddengemeenten en de verenigde erfpach-
ters van Vlieland en Terschelling uitgenodigd een deskundige voor te
dragen als lid van de commissie-De Jong. Zodra de samenstelling van de
commissie en de opdrachtformulering bekend is zal ik u daarover infor-
meren.
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TOEZEGGINGEN

Algemeen Overleg Landbouw- en visserijraad 22 november 2007

1. Brief aan de Kamer met resultaat van inventarisatie bij buurlanden ten
aanzien van de uitbetaling van bedrijfstoeslagen.
Afgedaan met Kamerbrief 28 625 nr. 57 van 20 februari 2008.

2. Kamer wordt op de hoogte gehouden over de stand van zaken met de
uitbetaling van de bedrijfstoeslagen door Dienst Regelingen.
Afgedaan met Kamerbrief 286 25 nr. 57 van 20 februari 2008.

3. Kamer wordt op de hoogte gehouden over de discussie die is ontstaan
na de recente uitspraak van de Pachtkamer in Zwolle over de toeken-
ning van bedrijfstoeslagen aan de verpachter in plaats van aan de
pachter.
Afgedaan met Kamerbrief 28 625 nr. 58 van 25 maart 2008.

4. Brief aan de Kamer na het voorleggen aan Brussel van de nieuwe
certificeringssystemen van de sector met betrekking tot diertranspor-
ten.
Stand van zaken: Ik verwacht de Europese Commissie vóór de zomer
hierover te informeren.

5. Brief aan de Kamer in september 2008 met de prognose voor de uitbe-
taling van de bedrijfstoeslagen 2008.
Stand van zaken: Hierover zal in september 2008 een brief naar de
Kamer worden verstuurd.

6. Brief aan de Kamer over twee weken met de analyse van de recente
brief van de PVE over de verwachte gevolgen van de huidige
WTO-ronde voor de Nederlandse agrarische sector.
Afgedaan met Kamerbrief 21 501-32 nr. 258 van 20 december 2008.

Algemeen Overleg Gemeenschappelijk landbouwbeleid
4 december 2007

1. Herhaling van de toezegging dat er in september 2008 een brief aan de
Kamer komt over de stand van zaken met de uitbetaling van de
bedrijfstoeslagen door Dienst Regelingen. Daarnaast worden ook de
bedrijven op de hoogte gebracht van deze stand van zaken.
Stand van zaken: Hierover zal in september 2008 een brief naar de
Kamer worden verstuurd.

2. Brief aan de Kamer over de resultaten van de inventarisatie onder
EU-lidstaten met betrekking tot het systeem van uitbetaling van
bedrijfstoeslagen en de stand van zaken van de uitbetaling.
Afgedaan met Kamerbrief 28 625 nr. 57 van 20 februari jl.

Algemeen Overleg Natuur 12 december 2007

1. De minister zegt toe bij de betrokken provincies te informeren naar de
voortgang van het project «de Venen» en zal hier de Kamer per brief
over berichten.
Afgedaan met Kamerbrief 29 576, nr. 49 van 10 maart 2008.

2. De minister zegt toe de brief van de provincie Overijssel over de Weer-
ribben aan de Kamer door te sturen.
Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover separaat worden geïnfor-
meerd voor het AO Stand van zaken moties en toezeggingen op 3 juli
2008.

3. De minister zegt toe met de staatssecretaris van Financiën te spreken
over het opschorten van de belastingclaim op inkomsten uit de
SAN-vergoeding en hierover de Kamer te informeren.
Afgedaan met Kamerbrief 31 146, nr. 4 van 8 april 2008.

Tweede Kamer, vergaderjaar 2007–2008, 31 200 XIV, nr. 225 11



Algemeen Overleg Landbouw- en visserijraad 12 december 2007

1. De minister zegt toe op termijn een notitie over een «flatter rate» te
schrijven en naar de Kamer te sturen.
Stand van zaken: Dit zal worden opgenomen in de later dit jaar aan uw
Kamer te sturen «houtskoolschets».

2. De minister zegt toe om de tafel te gaan zitten met de Sportvisserij
over grote hoeveelheden verkochte vis en informeert de Kamer hier-
over.
Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover rond de zomer worden geïn-
formeerd.

Algemeen Overleg Landbouw- en visserijraad 16 januari 2008

1. In de loop van 2008 ontvangt de Kamer de verkenning van de minister
van LNV naar de uitwerking van de voorziene regionalisering van het
GLB.
Stand van zaken: Dit zal worden opgenomen in de later dit jaar aan uw
Kamer te sturen «houtskoolschets».

2. Herhaling van de toezegging dat de verkenning door het LEI naar de
gevolgen van een ontkoppeling bij de kalversector en de
aardappelzetmeelsector loopt.
Stand van zaken: Zie Kamerbrief 28 625 nr. 56 van 12 februari 2008.

3. Kamer wordt op de hoogte gehouden van de beoordeling door de
COGEM van de Franse inzet voor een verbod op ggo-mais.
Afgedaan met Kamerbrief 27 428, nr. 107 van 7 april 2008.

4. Kamer ontvangt de LEI-rapporten over de sociaal-economische
gevolgen voor de landbouwsector van de lopende
WTO-onderhandelingen.
Afgedaan met Kamerbrieven 21 501-32, nr. 281 van 25 april 2008 en
28 625, nr. 56 van 12 februari 2008.

Algemeen Overleg Diertransporten 23 januari 2008

1. Minister stuurt een brief aan de Kamer met voorstellen van de sector
voor het Kwaliteitssysteem.
Afgedaan met Kamerbrief 26 991, nr. 194 van 2 april 2008.

Nota-overleg Dierenwelzijn 4 februari 2008

1. Minister van LNV zegt toe de onderzoeksvraag voor de «wilde dieren
in circussen» aan de Kamer te sturen.
Afgedaan met Kamerbrief 28 286, nr. 201 van 19 februari 2008.

2. De minister van LNV zet toe met de VNG te overleggen over de zorg-
plicht en de verantwoordelijkheid van gemeenten voor de opvang van
dieren en daar de Kamer per brief over te informeren.
Stand van zaken: Ondertussen heeft overleg met gemeenten plaatsge-
vonden. Dit zal nog een vervolg krijgen.

Algemeen Overleg Landbouw- en visserijraad 13 februari 2008

1. De minister zegt toe schriftelijk te reageren op de berichtgevingen in
het rapport van Greenpeace over antibiotica in de aardappel.
Afgedaan met Kamerbrief 27 428, nr. 104 van 1 april 2008.

Algemeen Overleg Veehouderij 28 februari 2008

1. De minister zegt toe de mogelijkheden te onderzoeken of de duurzaam-
heidssprong uitgedrukt kan worden in de maatlat duurzame veehou-
derij en informeert de Kamer hierover.
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Stand van zaken: In behandeling.
2. De minister zal blijvend de vinger aan de pols houden naar de volks-

gezondheidsaspecten van de megastallen en stuurt hierover een brief
naar de Kamer.
Stand van zaken: Op dit moment loopt onderzoek bij RIVM naar infec-
tieziekten en risico’s rond schaalvergroting in de veehouderij.

3. De minister zal de mogelijkheden bekijken of er meer geld naar het
bedrijfsleven/ondernemers kan ten behoeve van innovatie in plaats
van naar kennisinstellingen.
Stand van zaken: Wordt meegenomen bij het opstellen van de Maat-
schappelijke Innovatie Agenda (MIA) Duurzame Agroproductie. Deze
verwacht ik eind dit jaar aan uw Kamer toe te kunnen sturen.

Notaoverleg Biologische landbouw 3 maart 2008

1. De minister zegt toe de Kamer een brief te sturen waarin zij de termijn
meedeelt wanneer het onderzoek naar maatschappelijke kosten en
baten van de intensieve veehouderij naar de Kamer komt, samen met
haar reactie daarop.
Afgedaan met Kamerbrief 28 973, nr. 28 van 21 mei 2008.

2. De minister zegt toe de Kamer te informeren over de resultaten van het
onderzoek dat loopt naar de mogelijkheden van kruidenpreparaten
voor dierlijke consumptie.
Stand van zaken: Het onderzoek is enigszins uitgelopen (dierproeven).
Naar verwachting zullen na de zomer de resultaten bekend worden.
Hierna zal ik uw Kamer informeren.

3. De minister zegt toe de Kamer te informeren zodra er een resultaat is
met betrekking tot de uitvoering van de aangenomen motie
Waalkens/Van Velzen over co-existentie.
Stand van zaken: Zie Kamerbrief 31 200 XIV, nr. 216 van 7 mei 2008.

Algemeen Overleg Landbouw- en visserijraad 12 maart 2008

1. De minister zegt toe de minister van VROM te verzoeken het Franse
onderzoeksrapport over de maislijn MON810 naar de Kamer te sturen.
Afgedaan met Kamerbrief 27 428, nr. 107 van 7 april 2008.

2. De minister zegt toe een reactie naar de Kamer te sturen op het Ernst &
Young rapport met betrekking tot Blauwtong.
Afgedaan met Kamerbrief 21 501-32, nr. 276 van 8 april 2008.

Algemeen Overleg Regeling agressieve dieren (RAD) 12 maart
2008

1. De minister zegt toe met de minister van Justitie de mogelijkheid te
bekijken om vooruitlopend op het advies van de commissie van Wijzen
RAD, artikel 117 zo uit te leggen dat, als de eigenaar bereid is de
kosten te dragen voor de verzorging van de hond in afwachting van
het Hoger Beroep, er gewacht wordt met het euthanaseren tot het
Hoger Beroep heeft plaatsgevonden.
Afgedaan met brief DL. 2008/1351 van 9 juni 2008.

Algemeen Overleg VWA 26 maart 2008

1. De minister zegt toe de Kamer zo snel mogelijk te informeren over de
opdracht voor een nader onderzoek naar de VWA en de termijn waarin
dat onderzoek gedaan kan worden.
Afgedaan met Kamerbrief 26 991, nr. 197 van 18 april 2008.

2. De minister zegt toe de Kamer een plan van aanpak te sturen wanneer
en op welke wijze transportjournaals openbaar gemaakt kunnen
worden.
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Stand van zaken: Zie Kamerbrief 31 200 XIV, nr. 216 van 7 mei 2008.
3. De minister zegt toe de klokkenluider die een verklaring onder ede bij

de notaris heeft afgelegd (ontvangen tijdens het AO van mevrouw
Thieme), te horen, met verzekering van zijn of haar veiligheid.
Afgedaan met Kamerbrief 26 991, nr. 195 van 14 april 2008.

4. De minister zegt toe rond de begrotingsbehandeling met een interna-
tionale benchmark te komen van vergelijkbare internationale VWA’s.
Stand van zaken: Begin juni zal in een werkgroep de opties en onmo-
gelijkheden worden verkend.

5. De minister zegt toe over een halfjaar een voortgangsrapportage over
de stand van zaken rondom de VWA naar te Kamer te sturen.
Stand van zaken: Hierover zal in september 2008 een brief naar de
Kamer worden verstuurd.

6. De minister zegt toe de Kamer een brief te sturen over de mogelijkheid
om overtreders die herhaaldelijk beboet worden, zwaarder aan te
pakken dan nu gebeurt.
Stand van zaken: Hierop wordt ingegaan in een brief die verstuurd
wordt voor het AO VWA van 26 juni 2008.

7. Na besluitvorming in de voorjaarsnota informeert de minister de
Kamer over de strategische inzet wat betreft de VWA en de financiële
beleidskeuzen daaromtrent.
Stand van zaken: Hierop wordt ingegaan in een brief die verstuurd
wordt voor het AO VWA van 26 juni 2008.

8. De minister zegt toe de Kamer een overzicht te sturen met de kosten
destijds van de afvloeiingsregeling van de VWA-dierenartsen en de
kosten nu van de investeringen voor het aantrekken van extra dieren-
artsen en de verdeling van deze kosten over enerzijds de overheid en
anderzijds het bedrijfsleven.
Stand van zaken: Hierop wordt ingegaan in een brief die verstuurd
wordt voor het AO VWA van 26 juni 2008.

9. Zodra de minister iets te horen krijgt over het concept «Taurus», zal zij
de Kamer hierover informeren en haar appreciatie hierover naar de
Kamer sturen.
Stand van zaken: Hierop wordt ingegaan in een brief die verstuurd
wordt voor het AO VWA van 26 juni 2008.

Algemeen Overleg Landbouw- en Visserijraad 9 april 2008

1. De minister zegt toe de agenda en Nederlandse inzet voor de FAO naar
de Kamer te sturen.
Afgedaan met Kamerbrief 31 200 XIV en 31 200 V, nr. 219 van 27 mei
2008.

2. De minister zegt toe het overzicht aan POP-gelden naar de Kamer te
sturen, zodra zij daar een rapportage van krijgt.
Stand van zaken: Zodra de informatie beschikbaar is, wordt de Kamer
geïnformeerd.

Algemeen Overleg Staatsbosbeheer 15 april 2008

1. De minister zegt toe binnen een halfjaar het rapport van de commis-
sie-De Jong en haar oordeel hierover naar de Kamer toesturen.
Stand van zaken: Het rapport wordt conform de toezegging in het
najaar aan uw Kamer gezonden.
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Algemeen Overleg Landbouw- en Visserijraad 21 mei 2008

1. De minister zegt toe nog te reageren op de suggestie van de heer
Atsma over mogelijke internationale verevening.
Stand van zaken: Uw Kamer zal hierover later worden geïnformeerd.

De minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit,
G. Verburg
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